
Zápis 
 

 
ze 17. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 5. května 2009 

 
Přítomno dle prezenční listiny: 22 
 
Omluveni: doc. Kvasnička   
 

Hosté: doc. Bartovský, doc. Pospíšil, doc. Koubek, Ing. Dobšík,  prof. Hasal, Ing. 
Starý, J. Hlinka 

 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil. 
 
Program: 

1. Volba místopředsedy za studentskou část senátu  
2. Změna statutu kolejní rady  
3. Úprava kolejného  
4. Výroční zpráva o  hospodaření za rok 2009  
5. Novela atestačního řádu pro vědecké a odborné pracovníky a techniky  
6. Výroční zpráva o činnosti VŠCHT za rok 2008 
7.  Různé  

a) Výzva VŠ na pomoc universitě v l’Aquile 
b) Stav obsazení prorektorských míst 
c) Vnitřní granty A 
d) Informace z KR 

 
 
Ad l. 
Předsedkyně senátu jmenovala skrutátory doc. Jana Poustku a doc. Drahoslavu Janovskou.  
Místopředsedou za studentskou část AS byl zvolen Ing.Walter Schrott z FCHI. (6 hlasů pro, 1 
hlas neplatný).  
 
Ad 2. 
Ing. Starý seznámil senát s aktualizací „Statutu Kolejní rady“, vycházející především z 
iniciativy Kolejní rady.  
Senát nový statut schvaluje 22 – 0 – 0. 
 
Ad 3. 
Ing. Starý předložil návrh na úpravu kolejného, který reaguje na 6,3%  inflaci. Navrhuje od 1. 
září 2009 zvýšení kolejného v průměru o 3 % (jedná se cca o 2 Kč denně) s tím, že zbývající 
3,3% se promítne do navýšení  nákladů SÚZ. 
J. Hlinka sdělil, že Kolejní rada projednala tento návrh a nesouhlasí s ním. Upozorňuje, že 
kolejné bylo zvýšeno v loňském roce dvakrát. 1. 1. 2008, kdy došlo ke zvýšení DPH z 5 na 9 
% a dále 1. 9. 2008. Poukazuje na to, že výše ubytovacích stipendií se nemění. Dále pak 
upozornil na skutečnost, že v minulých letech byly investovány nemalé částky do oprav 
(zateplení, nová okna), které měly vést naopak ke snížení nákladů na ubytování.  
 
Senát navrhované zvýšení neschvaluje (7-7-8). 
 



Ing. Starý předloží návrh znova, po konzultaci s Kolejní radou. 
 
Ad 4. 
Ing. Dobšík předložil Výroční zprávu o hospodaření VŠCHT Praha za rok 2008 a 
zrekapituloval hospodaření v loňském roce. Konstatoval, že zpráva byla vypracována na 
základě zákona o VŠ a dle pokynů MŠMT.  Vnitřní audit upravil některé formální chyby 
v tabulkách.  
 
Senát zprávu schválil (22 – 0 – 0). 
 
Ad 5. 
Doc. Pospíšil předložil novelu Atestačního řádu pro vědecké a odborné pracovníky a techniky 
VŠCHT Praha. Zásadní změnou proti stávajícímu stavu je, že atestaci pracovníků fakult bude 
provádět atestační komise příslušné fakulty a jako komise může působit i kolegium děkana. 
Na celoškolské atestační komisi zůstává atestace zaměstnanců rektorátních pracovišť (např. 
Centrální laboratoře). O atestacích bude rozhodovat jednotka, která má na dotyčného 
pracovníka v rozpočtu alokované peníze. Atestační řád vědeckých pracovníků se tímto 
dostává na stejnou platformu jako atestační řád pedagogických pracovníků. 
 
Schváleno (22 – 0 – 0) 
 
Ad 6. 
Doc. Koubek předložil senátu rozpracovanou Výroční zprávu o činnosti VŠCHT Praha za rok 
2008. Zpráva byla vypracována podle osnovy MŠMT a musí být ministerstvu odevzdána do 
31. května 2009.  V závěru zprávy předpokládá rektor zdůraznění výzkumu, nedostatek výuky 
v anglickém jazyce, kulturní zázemí.  
Připomínky věcné (např. sjednotit významné výsledky ve spolupráci fakult) i formální budou 
zaslány členy AS přímo doc. Bartovskému. 
Zpráva bude předložena  ke schválení 26. 5. 2009. 
 
Ad 7. 

a) prof. Valentová seznámila senát s výzvou Rady VŠ na pomoc universitě v l’Aquile. 
Doc. Koubek sdělil, že dle jeho informací není nutná hmotná ani finanční pomoc, 
jedná se spíše o to, umožnit studentům university v l’Aquile dostudovat v řádném 
termínu. Studentská část senátu byla požádána, aby kontaktovala italské studenty 
ERASMU a  pokusila se získat konkrétní informace o situaci. 

b) Doc. Koubek informoval o záměru jmenovat prof. Tomáše Rumla prorektorem pro 
zahraniční styky. Návrh na jmenování prof. Rumla bude předložen na příštím zasedání 
senátu. Prof. Hasal je zatím stále prorektorem pověřeným výkonem funkce. 

c) doc. Pospíšil vysvětlil dělení peněz na vnitřní granty typu A, na které bylo z rozpočtu 
školy uvolněno 2 960 tis. Kč. Celkově bylo na podané projekty požadováno  7 mil. 
Kč, proto bylo uspokojeno pouze 42% požadavků. Dělení peněz na fakulty bylo 
provedeno, po dohodě s děkany, podle počtu podaných projektů. Nejvíce projektů 
bylo podáno na FTOP. 

d) prof. Valentová podala informace z jednání KR 28.4.2009 
- byla dána výpověď uklízecí firmě PaN servis, její zaměstnanci podílející se na úklidu 

VŠCHT budou převedeni do   pracovního poměru na VŠCHT, odhadnutá úspora činí 
2 mil. ročně 



- výsledkem jednorázového auditu na projekty 7RP provedeného firmou Price 
Waterhouse Coopers bylo konstatování, že VŠCHT nesplnila většinu podmínek 7RP 
pro uznatelnost osobních nákladů.  

 
 
                                  Termín příštího zasedání 26. května 2009  
  
 
Zapsala: K. Wildová                                                                    Za správnost: O. Valentová 


